
 

 
 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

 

 
 

 Sammanträdesdatum 2023-12-07 

   

 Plats och tid Gislaveds kommunhus, den 7 december, kl. 14:00 – 16:00 

 

 Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Övriga deltagande 

Tobias Pettersson, ordf. (M), Värnamo 

Marie Johansson, vice ordf. (S), Gislaved   

Gert Jonsson, (M), Vaggeryd 

Kristine Hästmark, (M), Gnosjö 

Klas Gustavsson, (EMP), Vaggeryd  

Kjell Örtlund, (MiG), Gislaved 

Anetté Myrvold, (S), Värnamo via länk 

Camilla Karlsson, (S), Gnosjö 

 

 

 

Jonatan Rosenquist, förbundsdirektör, SÅM 

Ewa Nilsson, förbundsadministratör, SÅM 

Carina Johansson, (C), Gislaved 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Utses att justera Klas Gustavsson  

 Justeringens 
 plats och tid 

 

 Under- 
 skrifter 

 
Sekreterare  
 ……………………………………………………………………       

          

Ewa Nilsson 

  
Ordförande
 …………………………………………………………………… 

 

Tobias Pettersson  

  
Justerande 
 …………………………………………………………………… 

Klas Gustavsson  
 

ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 Organisation Förbundsdirektion SÅM 

 
Sammanträdesdatum 

  Paragrafer    

 Datum för 
 anslags uppsättande  

 Datum för  
 anslags nedtagande  

 Förvaringsplats 

 för protokollet 

SÅM Skillingaryd 

 Underskrift  
…………………………………………………………………… 

 

Ewa Nilsson 

 
 

 Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
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Sida 
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 2023-12-07  

 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

  

 

 
SAMMANFATTNING 

 

Mötet är det sjätte mötet under år 2023 med förbundsdirektion för kommunalförbundet 
SÅM (Samverkan Återvinning och Miljö).  

 
Mötet öppnas, Ewa Nilsson utses till sekreterare och Klas Gustavsson till justerare av 
protokollet. 

 
 

Ärendeförteckning: 
 
Föredragande: Jonatan Rosenquist = JR  
 Klas Gustavsson = KG 
 
Beslutsärenden: 

 
§65 Sammanträdesdatum 2024 (JR) 

§66 Friskvårdsbidrag 2024 (JR) 
§67 Val till Avfall Sveriges styrelse och revision (JR) 
§68 Kontorslokaler 

 
Informationsärende: 

 
§69 Upptagande och omsättning av lån (JR) 

§70 Revisorernas utlåtande över delårsrapporten (JR) 
§71 Ärende i tingsrätten (JR) 
§72 Utredning villkorsbrott (JR) 

§73 Taxejämförelse för 2024 (JR) 
§74 Avtalsförlängning inom sophämtningen (JR) 

§75 Hylte kommun (JR) 
§76 Inköp av fyrfackskärl och fyrfackssopbilar (JR) 
§77 Lönekartläggning (JR) 

§78 Övertagande av återvinningsstationerna (JR) 
§79 Föreskrifter för avfallshantering (JR) 

§80 Personalfrågor (JR) 
 
 

Övriga ärenden: 
 

§81 Rapport från höstens personalaktivitet (KG) 
§82 Rapport från Avfall Sveriges höstmöte (KG) 
§83 Ny ÅVC Vaggeryd (KG) 
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§65  Dnr: SÅM 2023/002-9 

 

Sammanträdesdatum 2024 
 

 
Ärendebeskrivning 
 

Under slutet av varje år brukar direktionen fatta beslut om sammanträdesdatum för 
nästkommande år. Presidiet har tagit fram förslag på sammanträdesdatum för 2024.  

Efter ett par ändringar i förslaget är direktionen överens om följande datum; 
 
29 februari kl. 13:00-15:00 i Värnamo 

11 april kl. 13:00-15:00 i Skillingaryd 
3 juni kl. 14:00-16:00 i Gnosjö 

22 augusti kl. 14:00-16:00 i Gislaved 
22 oktober kl. 16:00-18:00 i Värnamo, offentligt möte 17:30-18:00 
10 december kl. 13:00-15:00 i Skillingaryd 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 
att    fastställa föreslagna sammanträdesdatum för direktionen 2024. 
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§66  Dnr: SÅM 2023/002-9 

 

Friskvårdsbidrag 2024 
 

 
Ärendebeskrivning 
 

SÅM har idag ett friskvårdsbidrag på 1 000 kr per år utan egen insats. 
Ledningsgruppen har diskuterat en höjning av bidraget för att öka antalet ansökningar 

och därigenom väl måendet hos personalen. SÅM:s Värdkommunen Vaggeryd höjer 
friskvårdsbidraget till 2 000 kr under 2024. SÅM avser därför att följa Vaggeryds 
exempel. 

 
Friskvårdsbidraget är en uppskattad och givande friskvårdsinsats. En höjning av 

bidraget förväntas öka antalet ansökningar ytterligare och på så vis kan också 
välmåendet i arbetsgruppen öka. 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar 

 
att till år 2024 höja SÅM:s friskvårdsbidrag till 2 000 kr utan egen insats. 
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§67  Dnr: SÅM 2023/002-9 

 

Val till Avfall Sveriges styrelse och revision  
 

 
Ärendebeskrivning 
 

Avfall Sveriges valberedning har påbörjat arbetet med att förbereda nomineringar till 
årsmötet 2024. Styrelsen består av 18 ledamöter, varav tio är förtroendevalda och åtta 

är tjänstemän. Mandattiden för styrelseledamöter är två år och revisorer ett år. 
 
Tidigare satt Azra Muranovic i styrelsen men i dagsläget har SÅM ingen person i Avfall 

Sveriges styrelse. SÅM kommer därför att nominera Gert Jonsson och Anette Myrvold 
till att ingå i Avfall Sveriges styrelse. 

 
Marie Johansson är idag förtroendevald revisor inom Avfall Sverige och behöver således 
inte nomineras till omval. 

 
Nomineringar ska ha inkommit till Avfall Sverige senast den 1 februari 2024. 

 
 
Beslutsunderlag 

 
Brev med intresseförfrågan från Avfall Sveriges valberedning 

 
 
Förbundsdirektionen beslutar 

 
att nominera Gert Jonsson och Anetté Myrvold till Avfall Sveriges styrelse. 

 
att uppdra åt förbundsdirektören att överlämna nomineringen till Avfall Sverige 

senast den 1 februari 2024. 
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§68  Dnr:  

 
Kontorslokaler 

 
 

Ärendebeskrivning 
 
SÅM börjar växa ur sin nuvarande kontorslokal vid torget i Skillingaryd. Idag får 

personalen plats men samtliga sitter i delade rum tillsammans med 2-3 personer. 
Verksamheten växer genom utökat ansvar och samtidigt utreds anslutning av 

ytterligare en kommun till förbundet. Inom två år kommer det att krävas en mer 
långsiktig lösning för kontoret i och med att personalstyrkan förväntas öka. SÅM 
behöver därför börja planera för nya kontorslokaler redan nu. Det vore en fördel om 

lokalerna kan samordnas tillsammans med Vaggeryds kommun om det är möjligt, men 
iordningställande av egna kontorslokaler kan också vara ett alternativ. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 

 
att uppdra åt förbundsdirektören att genomföra en behovsanalys kring det 

långsiktiga behovet av kontorslokaler för SÅM:s administrativa funktioner. 
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§69  Dnr:  

 

Upptagande och omsättning av lån 
 

 
Ärendebeskrivning 
 

SÅM har ett lån på 30 miljoner som ska återbetalas i februari. SÅM behöver i samband 
med detta uppta nytt lån för att täcka lånebehovet. Utifrån nuläget avser SÅM att låna 

upp motsvarande summa, 30 miljoner. En avstämning kring behovet görs i samband 
med upplåningen. Efter beslut vid direktionssammanträdet i oktober har 
förbundsdirektören uppdrag att tillsvidare omsätta SÅM:s lån. Avstämning kommer att 

ske med presidiet inför själva upplåningen. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 
 

att  lägga informationen till handlingarna. 
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§70  Dnr:   

 
Revisorernas utlåtande över delårsrapporten 

 
 

Ärendebeskrivning 

 
Revisorernas utlåtande om SÅM:s delårsrapport 2023 har tidigare delgetts direktionen. 

Deloitte som auktoriserad revisor anger i sitt utlåtande att det inte har framkommit 
några omständigheter som ger dem anledning att anse att delårsrapporten inte, i allt 

väsentligt, är upprättad i enlighet med LKBR. Lekmannarevisorernas bedömning 
hänvisar sedan till yttrandet från den auktoriserade revisorn. 
 

 

Förbundsdirektionen beslutar 

 
att  lägga informationen till handlingarna. 
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§71  Dnr:  

 
Ärende i tingsrätten 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
SÅM har blivit stämd i tingsrätt kopplat till ett kundärende där en abonnent har 
fakturerat SÅM för ”intrång” i samband med sophämtningen under 2019-2020. Nordisk 

Återvinning, SÅM:s dåvarande entreprenör, körde av misstag fel väg på kundens 
privata väg vid sju tillfällen med sopbil. Abonnenten har därefter fakturerat SÅM 5 000 

kr per tillfälle som sopbilen körde fel på dennes privata väg, totalt 35 000 kr plus ränta, 
som en typ av intrångsersättning. SÅM har bestridit fakturan och ärendet har hamnat 
hos Tingsrätten i Jönköping. 

 
Muntlig förberedelse skedde på Tingsrätten den 7 november. SÅM anser sig inte skyldig 

att betala någon intrångsersättning och har bestridit fakturan även hos Tingsrätten. I 
första hand hänvisar SÅM till att kommunalförbundet är fel motpart för fakturan och i 
andra hand till att abonnenten i egenskap av väghållare inte har skyltat upp vägen med 

förbud mot lastbilstrafik enligt kraven i väglagen. Domaren noterade SÅM:s 
ståndpunkt. Dock framgick det väldigt tydligt att domaren inte önskade att detta 

ärende skulle tas upp till förhandling i domstolen. En sådan domstolsförhandling skulle 
enligt domaren kosta mycket tid och pengar. Domstolen ansåg att en förlikning 

behövde nås. SÅM accepterade efter domarens påtryckning förlikning enbart för att 
förskona domstolen ett onödigt och kostsamt domstolsärende. Efter förhandling nåddes 
förlikning vid 20 000 kr vilket motsvarade knappt halva abonnentens krav. 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§72  Dnr:  

 
Utredning kring villkor 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
Återvinningscentraler måste enligt lag ha miljötillstånd som reglerar vilka typer av 
avfall som får hanteras och hur stora mängder som får mellanlagras vid ett och samma 

tillfälle innan vidare transport sker till materialåtervinning. Tillstånden följs bland annat 
upp genom en årlig miljörapport. I samband med tillsyn har det uppdagats att Värnamo 

återvinningscentral vid två tillfällen under pandemin år 2020 överskred tillståndet för 
lagring av tryckimpregnerat trä. Anläggningen har tillstånd för att samtidigt mellanlagra 
maximalt 50 ton tryckimpregnerat trä. Vid de två aktuella tillfällena har 59,3 ton 

respektive 50,8 ton registrerats. SÅM har utifrån detta ålagts att betala en företagsbot 
om 40 000 kronor för otillåten miljöverksamhet. Boten avser att lagringsvolymen har 

överskridits. De överskridna mängderna har inte inneburit miljöskada. 
 
SÅM arbetar nu med att se över rutiner och har vidtagit åtgärder för att motverka att 

tillståndsgivna mängder överskrids igen. 
 

Bland annat vidtas följande åtgärder: 
 Förbättrade rutiner införs för personalen avseende bedömning av lagervolymer 

och rapportering till mottagare/transportör. 
 Tätare rapportering sker till El-kretsen och övriga mottagare av avfallet. 
 Lagringsytor och behållare kommer att begränsas ytterligare för att minska 

risken att tillståndsgivna mängder överskrids igen. 
 Arbetsledare genomför veckovis uppföljning av lagring och rapportering. 

 Nytt tillstånd söks för Värnamo ÅVC där större lagringsvolymer ingår som är 
bättre anpassade för verksamhetens behov. En sådan tillståndsansökan tar dock 
lång tid att genomföra. 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 
att  lägga informationen till handlingarna. 
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§73  Dnr:  

 

Taxejämförelse för 2024 
 

 
Ärendebeskrivning: 

 

Avfall Småland, som är ett samverkansform där SÅM ingår, har gjort en 

inventering kring kommunernas taxenivåer och taxehöjningar för 2024 

avseende sophämtning för en villa. Svar inkom från 26 kommuner inom 
Småland. Jämförelsen avser årsavgift för ett normalabonnemang hos en villa 

vilket hos SÅM innebär FNI med fyrfackskärl. Resultatet visar att SÅM ligger 
nära snittet bland kommunerna inom Småland. SÅM:s avgift är 3 065kr per år 

för ett FNI-abonnemang och avgiften står sig därför väl i jämförelsen. Det är 
värt att notera att ett flertal kommuner dessutom inte har infört FNI ännu vilket 

gör att snittavgiften med tiden förväntas öka. SÅM har alltså ett bra 
utgångsläge inför de kommande lagkraven kring obligatorisk FNI inom hela 

Sverige. 
 
 

 
 
 
Förbundsdirektionen beslutar: 

 
att  lägga informationen till handlingarna. 
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§74  Dnr:  

 
Avtalsförlängning inom sophämtningen 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
Sophämtningsentreprenaden fungerar mycket bra i dagsläget. SÅM har samtidigt ett 
lågt pris per tömning i jämförelse med andra kommuner. SÅM önskar därför att redan 

nu förlänga avtalet optionstiden ut. Syftet är samtidigt att villkora i avtalsförlängningen 
att SÅM vid behov får förköpsrätt till sopbilarna. 

 
Diskussioner fördes angående om avtalsförlängningen behöver beslutas i direktionen 
eller om förbundsdirektören har mandat att själv signera en sådan förlängning. Denna 

fråga kommer att utredas och lyftas igen på senare sammanträde. 
 

Förbundsdirektören ska ta fram utkast till avtal som vid behov ger SÅM förköpsrätt av 
fordon från entreprenören. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 

 
att lägga informationen till handlingarna. 

 
  



SÅM 
 

Förbundsdirektion  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

Sammanträdesdatum 

Sida 

13 (21) 

 2023-12-07  

 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

  

 

 
 

§75  Dnr:  

 

Hylte kommun 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
Hylte kommun har beslutat att deras inriktning är att bli medlem i kommunalförbundet 
SÅM. En arbetsgrupp kommer att tillsättas för att utreda förutsättningarna och 

konsekvenserna för ett medlemskap i SÅM. Därefter kommer kommunfullmäktige i 
Hylte att fatta slutgiltigt beslut i frågan innan en eventuell ansökan överlämnas till 

GGVV-kommunerna. 
 
Hylte kommun har ca 10 500 invånare och deras andel i SÅM skulle motsvara  

drygt 10 % av förbundets invånarantal. Samtliga medlemskommuner har gemensam 
taxa, avfallsplan, enhetliga avfallsföreskrifter, samma insamlingssystem och så vidare. 

Dessa förutsättningar kommer vid inträde att gälla även för Hylte kommun. Den 
gemensamma administrativa personalen inom SÅM är placerade i Skillingaryd och detta 
kan möjligen påverka eventuell övergång av administrativ personal från Hylte.  

ÅVC-personal kommer inte påverkas på samma vis då de utgår från sin anläggning. 
 

Det finns många positiva effekter av samverkan inom förbundet och flera 
storskalighetsfördelar som medför en mer rationell verksamhet. SÅM har till exempel 
ett bra politiskt samarbete i direktionen där alla kommuner är med på lika villkor 

oberoende av kommunstorlek. Samverkan mellan kommunerna och SÅM sker genom 
en avfallsplanegrupp vilket också fungerar bra. Inom förbundet finns även en bra 

kompetensbas då fler medarbetare kan specialisera sig på sitt uppdrag jämfört med om 
respektive kommun utför arbetet i egen regi. SÅM har dessutom en god ekonomi bland 
annat eftersom FNI redan har införts, priserna har därefter ökat markant. 

 
SÅM ser positivt på att Hylte önskar ingå i förbundet. SÅM skulle må bra av att växa 

med fler invånare för att skapa en ännu bättre och effektivare verksamhet med större 
möjlighet att påverka vår omgivning. 
 

SÅM behöver initialt utreda kostnaden för att lösa in Hyltes anläggningar vilket 
förväntas ske till bokfört värde. Kostnaden för att införa FNI inom Hylte kommun 

behöver också utredas. Dessa kostnader ska sedan vid behov implementeras i SÅM:s 
investeringsbudget.  
 

 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att  lägga informationen till handlingarna. 
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§76  Dnr:  

 
Inköp av fyrfackskärl och fyrfackssopbilar 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
SÅM behöver förbereda ett eventuellt inträde av Hylte kommun genom att planera för 
inköp av fyrfackskärl och säkerställa tillgång till fyrfackssopbilar. Enligt lagkrav ska alla 

kommuner ha infört FNI senast under 2026. Hyltes nuvarande avtal för sophämtning 
löper ut 2025-12-31. Det betyder att det kan bli SÅM:s ansvar att införa FNI inom 

Hylte kommun under 2026. I dagsläget när många kommuner i Sverige planerar FNI-
införande så börjar brist på fyrfackskärl och fyrfackssopbilar redan uppstå. 
Leveranstiderna är nu mycket långa och beställning behöver ske i tidigt skede vilket 

skapar en viss utmaning för SÅM i detta läge. 
 

SÅM har nyligen upphandlat avtal för inköp av sopkärl och där ingår volymer tillräckliga 
även för FNI-införande inom Hylte kommun. Beställning av fyrfackskärl kan således 
genomföras med kort varsel. SÅM behöver få klarhet i om fyrfackskärl kan beställas åt 

Hylte. En sådan beställning behöver läggas inom kort om kärlen ska kunna levereras till 
2026. Förbundsdirektören för dialog med Hylte kommun kring beslut im införande av 

FNI via fyrfackskärl. 
 

Om Hylte ansluts till SÅM krävs det även tillgång till fler fyrfackssopbilar inför 2026. 
Det kommer att ta tid innan Hylte har upphandlat en ny sophämtningsentreprenad 
vilket med stor sannolikhet riskerar att medföra att vinnande entreprenör inte kommer 

få sopbilar levererade i tid till dess att FNI ska införas 2026. Med tanke på den mycket 
långa leveranstiden så behöver möjligheten att förboka sopbilar utredas. Ett alternativ 

är också att SÅM i egen regi upphandlar sopbilar som sedan överlåts till vinnande 
antreprenör alternativt hyrs ut. Från och med 2027 ska dessutom all 
förpackningsinsamling ske fastighetsnära vilket ökar sannolikheten att kärl 2 kommer 

att behöva tömmas oftare hos många abonnenter. En sådan förändring medför också 
ett ökat behov av fyrfackssopbilar och behov av beställning inom kort. Detta får inte 

heller förbises. 
 
Diskussion fördes kring behov och möjliga lösningar främst kopplat till att säkerställa 

tillgången på fyrfackssopbilar 2026. Förbundsdirektören uppmanas att undersöka olika 
möjliga alternativ kring hur SÅM kan säkerställa tillräcklig tillgång till fyrfackssopbilar 

och sopkärl. Frågan tas upp igen vid nästa direktionssammanträde i februari. 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att  lägga informationen till handlingarna. 
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§77  Dnr:  

 
Lönekartläggning  
 

 
Ärendebeskrivning 

 
SÅM har genomfört en lönekartläggning enligt diskrimineringslagen. Kartläggningen har 
genomförts tillsammans med extern expertis. Resultatet visar att löne- och 

anställningsvillkoren är könsneutrala. 
 

I rapporten framgår att SÅM fortsättningsvis bör arbeta med att: 
 Vidareutveckla den individuella lönesättningen. 
 Beakta en jämnare könsfördelning inom mans- respektive kvinnodominerade 

arbeten. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 

 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§78  Dnr:  

 
Övertagande av återvinningsstationerna 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
Vid årsskiftet tar SÅM över driften av återvinningsstationerna (ÅVS) från FTI vars 
verksamhet då avslutas. Det finns totalt 51 ÅVS:er inom GGVV-området. Upphandling 

av containertömning och städning är genomfört. Samma entreprenörer som tidigare 
har skött detta åt FTI vann även upphandlingarna hos SÅM. ÅVS-verksamheten 

förväntas därför löpa på utan störning även efter årsskiftet. 
 
Det förekommer dock mycket förberedande administrativt arbete inom SÅM inför 

övertagandet av ÅVS:erna. De digitala systemen behöver byggas upp och integreras i 
SÅM:s verksamhetssystem, skyltning och dekalering ska ordnas, arrendeavtal skrivas 

med mera. I samband med årsskiftet kommer informationsskyltarna att bytas ut med 
hänvisning till SÅM och FTI:s logga ersätts med SÅM:s logga. Även kundservicen kring 
ÅVS övertas av SÅM från och med 1 januari. Avfall Sverige jobbar med att sopor.nu ska 

bli ett nav för alla ÅVS:er runt om i hela landet. Även information om SÅM:s ÅVS:er 
kommer att finnas på sopor.nu. 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§79  Dnr:  

 
Föreskrifter för avfallshantering  
 

 
Ärendebeskrivning 

 
SÅM:s arbete med att ta fram nya avfallsföreskrifter har tyvärr försenats. 
Lagförändringarna inom avfallsverksamheten som medför att kommunernas och 

därigenom SÅM:s ansvar utökas är en bidragande orsak till förseningen. 
Avfallsföreskrifterna behöver revideras i samband med att lagförändringarna träder 

ikraft. SÅM har nu ett upprättat utkast till nya avfallsföreskrifter och samråd inleds med 
miljökontoren i samtliga medlemskommuner. 
 

När förbundsordningen reviderades förra året togs SÅM:s bemyndigande enligt 
miljöbalkens 15 kapitel bort. Det är nu därför osäkert vilken typ av handläggning enligt 

föreskrifterna som SÅM får bedriva. Denna fråga behöver utredas i samband med 
arbetet att anta de nya föreskrifterna. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 

 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§80  Dnr:  

 
Personalfrågor 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
I samband med årsskiftet då SÅM:s ansvar utökas så förväntas belastningen på 
kontaktcenter att öka. Detta beror till exempel på övertagandet av 

återvinningsstationerna som medför att kundkontakterna förväntas öka. Kontaktcenter 
förstärks därför under ett år med en extra person. Förstärkningen sker genom ett 

internvikariat med en medarbetare från ÅVC-verksamheten. Det långsiktiga behovet 
inom kontaktcenter kommer sedan att utvärderas under 2024 och efter utvärderingen 
avgörs om behovet är permanent. 

 
Under hösten har hela personalstyrkan inom SÅM genomgått både HLR-utbildning och 

hälsokontroll. SÅM kommer att arbeta vidare med rapporten som tagits fram efter 
hälsokontrollerna. 
 

SÅM har även genomfört en personalaktivitet som bestod av ”studiebesök hos oss 
själva”. Detta innebar att hela personalstyrkan under två dagar med buss besökte 

majoriteten av SÅM:s olika anläggningar. Syftet var att öka teamkänslan och skapa en 
större förståelse kring de olika förutsättningarna inom verksamheten, samt bredda 

kunskapen och sprida förbättringsförslag. I och med att medarbetare inom SÅM utgår 
från flera olika anläggningar så var studiebesöket även mycket uppskattat som en 
social och trevlig tillställning där medarbetarna kunde träffas och prata ihop sig, sprida 

goda tankar och idéer etc. SÅM arbetar för att verksamheten ska ha samma 
målsättningar och att det ska finnas en igenkänningsfaktor för besökare mellan de olika 

återvinningscentralerna. 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§81  Dnr:  

 
Rapport från höstens personalaktivitet 
 

 
Ärendebeskrivning 

 
Klas Gustavsson informerar om att han medverkat på SÅM:s höstaktivitet den 24-25 
oktober. Klas lyfter fram att höstaktiviteten med ”studiebesök hos oss själva” var en 

uppskattad tillställning samt att SÅM uppfattas som en bra organisation som 
genomsyras av trivsel och engagemang. Under aktiviteten fick SÅM:s personal se 

samtliga anläggningar och dra lärdom av varandras arbete. Det var intressant att se 
anläggningarnas olika förutsättningar. Besök gjordes även hos grannkommunen Hylte 
och deras ÅVC för att få inspiration från andra. 

 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
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§82  Dnr:  

 

Rapport från Avfall Sveriges höstmöte 
 
 

Ärendebeskrivning 
 

Klas Gustavsson informerar även om Avfall Sveriges höstmöte i Uppsala den 8–9 
november. Temat var avfallsinsamling och återvinningscentraler. På mötet förekom det 
två ledord, ”återbruk” och ”nudging”. 

 
Nudging är ett verktyg för att ändra människors beteenden genom att göra det enklare 

att göra vissa val, det ska vara lätt att göra rätt. På svenska kan nudging översättas till 
”en knuff i rätt riktning”. Det kan handla om att göra det lättare att följa en regel eller 
att agera mer hälsosamt och hållbart. Nudging är ett viktigt inslag i framtidens 

avfallsarbete. 
 

Niels Remtoft från Brancheforeningen Cirkulær informerade om insamling av tio 
avfallsslag vid småhusen i Danmark. Deras avfallshämtning kostade 450 EURO under 
2022 vilket kan jämföras med avgifterna i Sverige som i snitt är betydligt lägre. Det 

höga priset beror delvis på att Danmark inte har haft något producentansvar. 
 

 
Förbundsdirektionen beslutar 

 
att lägga informationen till handlingarna. 
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§83  Dnr:  

 

Ny ÅVC Vaggeryd 
 

 
Ärendebeskrivning 
 

Klas Gustavsson har fått frågan från kommuninvånare i Vaggeryd om det finns en 
öronmärkt tomt för Vaggeryds ÅVC i norra Skillingaryd och om det även finns 30 

miljoner avsatta för nybyggnationen. 
 
Förbundsdirektören svarade på frågorna. Bland annat framförs att frågan om en ny 

återvinningscentral (ÅVC) i Vaggeryd dök upp via en politisk motion. I svaret på 
motionen uttryckte sig SÅM positiva till att i framtiden investera i en ny ÅVC inom 

Vaggeryds kommun, men tillade att det ligger längre fram i tiden eftersom andra 
anläggningar inom SÅM:s verksamhetsområde har större reinvesteringsbehov än 
Vaggeryd. SÅM är positiva till att säkerställa mark till en ny eller utökad ÅVC så att 

lämplig mark finns tillgänglig den dagen då den behövs. 
 

I samråd med kommunen togs ett förslag på en lämplig tomt fram på ”långa synen” 
mellan Skillingaryd och Vaggeryd. Det skrevs dock aldrig något avtal om denna tomt 
och den är nu avsatt till andra ändamål. 

 
SÅM är dock fortfarande mån om att säkerställa mark till en framtida ÅVC och för en 

löpande dialog med Vaggeryds kommuns näringslivsverksamhet. Vid det senaste mötet 
diskuterades nuvarande ÅVC:s placering som kommunens representanter tycker är 
lämplig för ändamålet. I anslutning till befintlig ÅVC finns en yta på ca 10 000 kvm 

tillgänglig vilket är tillräckligt för att omforma och utöka ÅVC:n den dagen det blir dags. 
SÅM ser ur verksamhetsperspektiv inga hinder till att i framtiden reinvestera i en ny 

ÅVC med samma lokalisering som idag. Fortsatt dialog kommer att föras mellan SÅM 
och Vaggeryds kommun. 

 
Det finns i dagsläget inga ekonomiska medel avsatta till en ny eller utökad ÅVC inom 
Vaggeryds kommun. SÅM:s investeringsplan sträcker sig tre år framåt och under denna 

period, och säkert något år till, behöver fokus läggas på återvinningscentralerna i 
Hillerstorp, Gnosjö, Gislaved och Värnamo där större reinvesteringsbehov finns jämfört 

med i Vaggeryd. 
 
 

Förbundsdirektionen beslutar 
 

att lägga informationen till handlingarna. 
 


